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PROTOKÓŁ 3/2020 

 

 

Protokół posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju Miasta Rady Miejskiej w Tarnowie, które odbyło 

się w dniu 26 lutego 2020 roku w godzinach od 15:50 do 17:40 w budynku przy ul. Goldhammera 3, 

sala narad nr 8. 

 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji: 

Radna Agnieszka Danielewicz, Radny Piotr Górnikiewicz, Radny Sebastian Stepek. 

Nieobecny był jeden radny Pan Tomasz Olszówka 

Lista obecności – zał. nr1 protokołu. 

 

W obradach uczestniczyli: 

Pani Aleksandra Mizera – Sekretarz Urzędu Miasta w Tarnowie, 

Pani Lucyna Bielatowicz – Dyrektor Wydziału Komunikacji Społecznej, 

Pan Marek Maślanka – główny specjalista w Wydziale Planowania Przestrzennego, 

Pan Rafał Koścień – Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta, 

Pani Ewa Kropiowska – Prezes Stowarzyszenia Zamek Tarnowskich, 

Pan Wiesław Marszalik – mieszkaniec Miasta Tarnowa, 

Pan Andrzej Wojtanowski – mieszkaniec Miasta Tarnowa, 

Pan Andrzej Witek – członek RO nr 1 „Stanówka” /CenterMed, 

Pan Marek Ciesielczyk – Radny Rady Miejskiej w Tarnowie, 

Pan Bartłomiej Maziarz – Radio Kraków. 

Lista gości – zał. nr2 protokołu. 

 

Posiedzenie Komisji Strategii Rozwoju Miasta otworzyła i zebranych powitała Przewodnicząca 

Komisji Strategii Rozwoju Miasta Pani Agnieszka Danielewicz. Po stwierdzeniu quorum do 

podejmowania prawomocnych uchwał przedstawiła planowany porządek posiedzenia (załącznik nr3 

protokołu). 

 

Planowany porządek posiedzenia: 

1/ Zagospodarowanie terenu Góry Świętego Marcina – rozwój miasta Tarnowa i regionu. 

2/ Opiniowanie materiałów sesyjnych: 

• Materiał nr 17 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt budżetu obywatelskiego Gminy Miasta Tarnowa. 

• Materiał nr 14 projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obszarze miasta Tarnowa, w rejonie ulic Lotniczej, Modelarskiej oraz al. 

Tarnowskich i drogi krajowej nr 94. 

3/ Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Danielewicz zaproponowała przeniesienie punktu „Opiniowanie 

materiałów sesyjnych” na początek posiedzenia. Wszyscy Radni głosowali jednomyślnie za przyjęciem 

zmienionego planu i jego realizacją. 

 

Przyjęty porządek posiedzenia: 

1. Opiniowanie materiałów sesyjnych: 

• Materiał nr 17 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt budżetu obywatelskiego Gminy Miasta Tarnowa. 

 
1Lista obecności członków komisji. 
2Lista obecności gości. 
3Planowany porządek posiedzenia. 
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• Materiał nr 14 projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obszarze miasta Tarnowa, w rejonie ulic Lotniczej, Modelarskiej oraz al. 

Tarnowskich i drogi krajowej nr 94. 

2. Zagospodarowanie terenu Góry Świętego Marcina – rozwój miasta Tarnowa i regionu. 

3. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

 

Ad 1. Opiniowanie materiałów sesyjnych. 

• Materiał nr 17 projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien 

spełniać projekt budżetu obywatelskiego Gminy Miasta Tarnowa.  

 

Pani Sekretarz Miasta Aleksandra Mizera przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego Gminy Miasta Tarnowa. Pierwsza zmiana dotyczy projektów które                          

z nowelizacją ustawy o samorządzie gminny muszą podlegać tzw. uniwersalnemu 

projektowaniu (zapewnienie dostępności osobom ze szczególnymi potrzebami). W związku        

z podziałem Komisji Rozwoju Miasta i Spraw Komunalnych, zachodzi potrzeba zastąpienia 

dotychczas opiniującej ww. Komisji, Komisją Strategii Rozwoju Miasta. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Komisja przystąpiła do głosowania pozytywnej opinii 

powyższego materiału.  

 

Jednogłośnie stosunkiem głosów 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja wydała 

pozytywną opinię do materiału sesyjnego nr. 17 dot. zmiany uchwały w sprawie wymagań, jakie 

powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego Gminy Miasta Tarnowa. 

 

• Materiał nr 14 projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w obszarze miasta Tarnowa, w rejonie ulic Lotniczej, Modelarskiej oraz al. 

Tarnowskich i drogi krajowej nr 94. 

 

Pan Marek Maślanka, główny specjalista w Wydziale Panowania Przestrzennego 

przestawił Komisji uzasadnienie do projektu uchwały dot. uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obszarze miasta Tarnowa, w rejonie ulic Lotniczej, 

Modelarskiej oraz al. Tarnowskich i drogi krajowej nr 94. Jest to teren przeznaczony pod 

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną z enklawami zieleni rekreacyjnej i sportowej.                 

W centralnych punktach terenu jest miejsce przeznaczone na usługi. Wpłynęły tematycznie trzy 

uwagi. Dwie z nich rozpatrzone zostały częściowo pozytywnie, częściowo negatywnie. Jedna 

uwaga została rozpatrzona pozytywnie – co skutkowało ponowieniem procedury i ponownego 

wyłożenia części planu. Są one opisane w materiale sesyjnym – dołączone jako załącznik.  

Po krótkiej dyskusji dotyczącej między innymi powierzchni omawianego terenu, 

możliwościach ujednolicenia architektonicznego oraz urbanistycznego Komisja przeszła do 

głosowania pozytywnej opinii powyższego materiału.  

 

Jednogłośnie stosunkiem głosów 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja wydała 

pozytywną opinię do materiału sesyjnego nr. 14 dot. uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obszarze miasta Tarnowa, w rejonie ulic Lotniczej, 

Modelarskiej oraz al. Tarnowskich i drogi krajowej nr 94.  

 

Na tym punkt zakończono. 
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Ad. 2 Zagospodarowanie terenu Góry Świętego Marcina – rozwój miasta Tarnowa i regionu. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Danielewicz otwierając punkt przypomniała, że jest to 

rozszerzenie dyskusji z 19 grudnia - dyskusja odbyła się na Komisji Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

Głos zabrał Pan Wiesław Marszalik, mieszkaniec Miasta Tarnowa zaangażowany w ratowanie Zamku 

na Górze Św. Marcina. Przedstawił obecnym swoje stanowisko oraz historię swoich starań o uratowanie 

tego zabytku. Przypomniał również o Grodzisku drugim zabytku nie miej ważnym, który znajduje się 

na terenie Gminy Tarnów. Pan Wiesław Marszalik powiedział, że odbudowa, renowacja jest szansą na 

ściągniecie ruchu turystycznego do Tarnowa. Wspomniał o odnalezionym obrazie, który podobno 

przedstawia zarys Zamku – do tego czasu nie zachowały się żadne dokumenty, które pokazują 

rzeczywisty jego wygląd. Powiedział, że wraz z obecnym na posiedzeniu Panem Andrzejem 

Wojtanowskim, przygotowali i skierowali pismo do Komisji Strategii Rozwoju Miasta ze swoimi 

postulatami oraz rozwiązaniami które mogą uratować ten zabytek. Na koniec wspomniał o makiecie 

Zamku, która znajduje się w budynku Gimnazjum Dwujęzycznego. Oddaje ona najdokładniej obraz 

dawnego zamku. 

 

Głos zabrała również Pani Ewa Kropiowska, Prezes Stowarzyszenia Tarnowskich, która stoi na 

stanowisku, że jeżeli sytuacja prawna Zamku nie jest jeszcze uregulowana (Miasto Tarnów nie jest 

właścicielem – właściciel prywatny), trzeba działać w i ramach tego na co prawo aktualnie pozwala. 

Jedną z aktywności stowarzyszenia jest zadbanie o czystość na terenie ruin oraz najbliższego jego 

otoczenia. Podczas tych spotkań prowadzą również działalność edukacyjną – mówią o historii tego 

miejsca, o jego znaczeniu. Stowarzyszenie również dba o otoczenie Zamku. Co roku za pozwoleniem         

i pod kontrolą Konserwatora usuwają zbędną zieleń która miałaby wpływ na dalsze niszczenie zabytku.          

W sytuacji w której już wiemy, że niedługo sprawa własności zostanie rozwiązania dobrze, że zaczyna 

się o tym mówić jak można zagospodarować to miejsce. Pani Ewa Kropiowska przedstawiła swój 

pomysł na stworzenie Centrum Historycznego ze skansenem – stare podgrodzie. Jako wzór Pani Prezes 

podała Osadę Słowiańską  w Stobiernej. To by mogło przyciągnąć turystów do Tarnowa. Odbudowanie 

całości może okazać się niemożliwe, ale jeżeli teren będzie należał do Miasta można zaznaczyć przebieg 

murów dolnego i górnego Zamku. Góra św. Marcina mogłaby się okazać również odpowiednim 

miejscem na muzeum bądź siedzibę innej instytucji kultury. 

Pan Radny Marek Ciesielczyk wspomniał, że sprawa Zamku była poruszana również na Komisji 

Kultury i Ochrony Zabytków. Zaproponował ponowienie próby porozumienia z Księciem Sanguszką  

w celu przyspieszenia rozwiązania sprawy, jeżeli chodzi o własność. Jeżeli byłaby możliwość 

odbudowania Zamku można byłoby umieścić w nim np. instytucje kultury.  

Pan Andrzej Wojtanowski podczas dyskusji zwrócił uwagę na sytuację drugiego zabytku – Grodziska, 

które leży na terenie Gminy Tarnów. Zaznaczył, że porozumienie dotyczące tego terenu można już 

zawrzeć i pojąc jak najszybciej działania renowacyjne i restauracyjne. Zaproponował wykonać np. 

studium na terenie Zamku, żeby w momencie ostatecznej decyzji sądu zacząć już działać a nie dopiero 

planować. 

Pani Lucyna Bielatowicz Dyrektor Wydziału Komunikacji Społecznej zaznaczyła, że wszystko jest 

zależne od decyzji sądu. Sama społecznie uczestniczy w inicjatywach Stowarzyszenia Zamek 

Tarnowskich, ale Miasto nie może nic zrobić, jeżeli nie jest właścicielem.  

Komisja wyraziła chęć pomocy w tej sprawie. Po zapoznaniu się z pismem złożonym przez Panów 

Marszalika i Wojtanowskiego na kolejnym posiedzeniu podejmie odpowiednie kroki. 
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Na tym punkt zakończono. 

 

 

Ad 3. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Agnieszka Danielewicz przedstawiła pismo które wpłynęło do Komisji od 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Tarnowie Jakuba Kwaśnego z prośbą o opinie. Dotyczyło 

odpowiedzi Prezydenta Miasta do mieszkańców w sprawie Aeroklubu Ziemi Tarnowskiej (zał. nr4 

protokołu). Komisja stanęła na stanowisku: 

1. Stowarzyszenie Aeroklub Ziemi Tarnowskiej działa nie uchybiając przepisom, a lądowisko 

zostało zarejestrowane zgodnie z wszelkimi wymaganymi prawem procedurami (zał. nr5 

protokołu). 

2. Udzielenie bonifikaty czynszu dzierżawnego Stowarzyszeniu w wysokości 90 % jest zasadne. 

Aeroklub promuje sporty lotnicze wśród mieszkańców Tarnowa, ze szczególnym 

uwzględnieniem młodego pokolenia. Lądowisko jest powszechnie dostępne, całoroczne, 

przeznaczone do operacji startów i lądowań VFR (z widocznością) wyklucza się rzeczone 

operacje oparte na przyrządach.  Aeroklub jest inicjatorem oraz organizatorem różnorodnych 

form życia kulturalnego i edukacyjnego. 

3. Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w rozumieniu art. 9 ust. 

5 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. Nr 

80, poz. 717 z późn. zm.) nie jest aktem prawa miejscowego, choć jego ustalenia są wiążące dla 

organów gminy, ale tylko przy sporządzaniu planów miejscowych (art. 9 ust. 4). Jedynie 

uchwalenie planu zagospodarowania przestrzennego może wprowadzić  konkretne 

ograniczenia. 

4. Sprawa uciążliwego hałasu została zgłoszona do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska. Kontrola została przeprowadzona 14.09.2019 roku i nie wykazała naruszeń (zał. 

nr6).  

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Komisja przeszła do głosowania. 

 

Jednogłośnie stosunkiem głosów 3 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się Komisja wydała opinię zgodną 

z powyższym stanowiskiem. 

 

W związku z debatą regionalną dotyczącą przyszłości Małopolski w perspektywie 2030 roku (strategia 

województwa Małopolskiego) która odbyła się dzisiaj w Tarnowie (26.02.2020) oraz prac nad Strategią 

Rozwoju Miasta Tarnowa, głos zabrał Pan Rafał Koścień – Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta. 

Poinformował, że wystąpiono z propozycją do Marszałka o przystąpienia do programu Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych – pozytywnie rozpatrzona, na etapie warsztatów. Zapoznał Radnych                      

z Informacją na temat przygotowań do opracowania Strategii Rozwoju Miasta na lata 2021 – 2030 

(materiał sesyjny nr 4). Zaznaczył, że jutro na sesji przedstawi omawiany dokument w sposób bardziej 

szczegółowy łącznie z harmonogramem.  

W odpowiedzi na pytanie Pana Andrzeja Witka - członka RO nr 1 „Stanówka” oraz tarnowskiego 

przedsiębiorcy dotyczące terminu planowanego spotkania z tarnowskimi przedsiębiorcami w ramach 

budowania Strategii Dyrektor Wydziału Rozwoju Miasta Pan Rafał Koścień poinformował, że jest 

ono zaplanowane na marzec 2020 – niestety jednak nie może podać dokładnej daty. Pan Andrzej Witek 

podzielił się swoimi zastrzeżeniami dotyczącymi działań Miasta. Wymienił między innymi braku 

 
4 Pismo od mieszkańców m. Tarnowa dot. pisma nr WOR-ROR.003.168.2019. 
5 Statut Aeroklubu Ziemi Tarnowskiej. 
6 Protokół Nr 1/170/2019/TI z wykonania pomiarów akustycznych – realizacja ciągłych pomiarów hałasu dla lotnisk. 
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konkretnych wniosków z choćby poprzednich spotkań, brak rozmów, spotkań z przedsiębiorcami, braku 

parkingów w centrum. Zasugerował potrzebę ukierunkowania BPO (Business Process Outsourcing - 

zlecanie wybranych procesów biznesowych do wykonywania przez zewnętrzne podmioty takich jak 

obsługa telefoniczna) - wspomnianego przez Dyrektora Wydziału Rozwoju Miasta Pan Rafał Koścień 

w kontekście wyspecjalizowanych usług które mają wspierać rozwoju przedsiębiorczości oraz 

wzmacnianie branż kluczowych dla rozwoju miasta, na Przemysł 4.0 - „czwarta rewolucja 

przemysłowa" czyli automatyzacja i cyfryzacja np. procesów wytwórczych. 

 

Po krótkiej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Jakub Kwaśny zaznaczył, że prace nad 

Strategią dla Miasta Tarnowa trwają, są prowadzone konsultacje, zapowiedziane są następne spotkania. 

Procedura jest w toku i oczywiście zachęca wszystkich do wzięcia w niej udziału.  

 

Radny Marek Ciesielczyk zgodził się z Panem Andrzejem Witkiem w kwestii np. braku spotkań z 

mieszkańcami, przedsiębiorcami – szerokich konsultacji. Zaznaczył, że jest sceptyczny w stosunku do 

prezentowanej Strategii.  

W związku z brakiem dalszych głosów Przewodnicząca Komisji Agnieszka Danielewicz zamknęła 

dyskusję. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo 

i zamknęła posiedzenie. 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodnicząca 

        Komisji Strategii Rozwoju Miasta 

 

 

              Agnieszka Danielewicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

Aleksandra Jarek 


